

Ekstraordinær generalforsamling – Struerspejderne d.9. december 2019

Fokus i dag: Vi har brug for hjælp til bestyrelsen, sådan at lederne kan få lov til at fokusere på spejderne og aktiviteterne.

Inge Bagger fra Stora Group (Holstebro) sidder med i dag som dirigent og hjælper.

Dina Skøtt skriver referat.

1. Orientering om hytte

- a. Vi havde håbet på, at vi var i gang med at bygge. Vi mangler stadig de sidste 200.000, men har en halv million. Vi arbejder på at skulle bygge en ny hytte hurtigst muligt. Så snart vi har pengene, så har vi to tilbud, vi skal vælge mellem. De står klar. De to firmaer er lokale, en fra byen og en fra området. Tegninger vises frem – 120 km² (modsat de 36 km² nu). Pengene fra Liljevej bruges også i den nye hytte. Der kan sidde 62 mennesker i den nye hytte – et stort opholdsrum, køkken hvor to patruljer kan arbejde samtidig, en foldevæg, entre-område med lidt opbevaringsplads, plads til handicaptoliet med adgang udefra – godt til brug ved udlejning af shelters, et ekstra toilet, lille depotrum. Struer kommune har sagt, at hytten skal overholde de samme regler, som gælder for et parcelhus. Pris på ca. 1,5 millioner. Begge firmaer har givet et bindende tilbud (gælder et år). Indtægter: Salg af Linjevej (lille halv million), tilskud fra Færch Fonden på en halv million, og Struer kommune vil give 200.000. Derfor mangler vi 200.000. Vi er fortrøstningsfulde – gammel formand i Kina sender ansøgninger ud ift. at hente de sidste 200.000 ind. Denne hytte bliver til en ekstra hytte. Den nye hytte bygges bag ved flagstangen.
- b. Ingen sovepladser er planlagt, idet vi har fire shelters. Hvis man skal sove her, så skal det være på gulvet og borde flyttes. Vi vil ikke bruge plads til kun køjer. Vi foretrækker et lokale, hvor der kan smides madrasser ind.
- c. Men der er ikke meget ved en ny hytte, hvis vi ikke har en fungerende forening – vi mangler en aktiv bestyrelse. Bestyrelsen skal hjælpe med at sætte gang i de overordnede tiltag.

2. Fastsættelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer, minimum 6 (halvdelen skal være forældre, halvdelen skal være ledere). Lederne kan stille med 3: Rasmus, Jannie og Klaus.

- a. Hvad vil det sige at være i bestyrelsen?
 - i. Varetager det overordnede for Struerspejderne -> det vi gerne vil have bestyrelsen til er:
 1. Styre gruppen – tage ansvaret for, hvad der skal ske herude, fx ift. hytten eller vores faciliteter generelt set, tiltag til fx vedligeholdelsesarrangementer – skal der males eller lignende, arrangere et leder/bestyrelsesarrangement en gang om året, sætte mål for Struerspejderne generelt set udover DDS' plan - hvad skal der arbejdes med i de forskellige spejdergrupperne, fokus på sammenhold og anerkendelse ift. lederne, men også til sparring eller til at hjælpe med at save brænde, gøre rent i hytten, o. lign. Bestyrelsen kan fx lave en plan, hvor forældrene sættes på nogle af disse ting. Bestyrelsen skal lytte til lederne, og hvad de har brug for. Hjælp til at koordinere forskellige PR-tiltag, fx stå til Open by Night – sælge suppe lavet over bål eller lignende – sørge for forældrehjælp. Bestyrelsen kan også tage stilling til, om der skal laves et skilt ude ved vejen?

2. Vi mangler frivillige hænder, der kan sætte gang i ting, koordinere og sætte gang i de andre forældre. Lederne er på ugentligt, og har nok at gøre med det (elsker det, men har brug for hjælp).
 3. Hvis der ikke er nogen bestyrelse, så er der ikke nogen gruppe, og ingen Struerspejdere.
 - b. Vi skal have fundet en bestyrelsesformand og mindst to andre forældre. Formanden skal ikke vælges i dag, men de 3 forældre skal findes i dag. Formanden skal findes i januar (senest 20. januar).
 - c. Vores nuværende formand har trukket sig, da hans børn ikke længere er spejdere her.
 - d. Kasser-posten fortsætter Rasmus (leder) med – det har han fået dispensation til.
 - e. Vi går efter 3 forældre til bestyrelsen:
 - i. Forældre der melder sig:
 1. Jesper Noe
 2. Jacob Skøtt
 3. Livas mor, Annemette
 4. Kristina Bundesen
 - ii. Suppleant:
 1. Kenneth Urban
 2. Daniel Bundesen
 3. Anja Thomsen
 - f. Et møde hver måned – suppleanterne må meget gerne deltage. Det første møde er d.16 januar kl.? Det præcise tidspunkt bliver sendt ud senere til de involverede.
3. Medlemsservice – tjek lige uønsket mail/spam – mange e-mails fra os ender der. Man kan tilføje afsender som en kontakt, så ender de e-mails ikke der. Vær opmærksom på kontingentbetaling lige efter nytår.
4. Byggeudvalg
 - a. De var oprindeligt 3-4 i dette udvalg, men der er kun Rasmus tilbage. Rasmus mangler hjælp. Er der nogen, der har teknisk interesse i det?
 - i. Jesper Noe
5. Evt.
 - a. Spørgsmål?
 - i. Os der ikke har været spejdere før – vejledning ift. mærker og hvordan man kan hjælpe ens børn med det.
 1. Vi har snakket om at smide det op på hjemmeside, når vi starter på et nyt mærke. Brug nu den hjemmeside. Vores planer bliver lagt ud på hjemmesiden, men de ændrer sig løbende, så hold også øje med den løbende.
 2. Vi bruger ikke Facebook, men hjemmesiden, til planerne.
 3. Forældrene skal ind over nogle mærker, som egentlig ikke er vores mærker (DDS). Forældrene skal altså godkende det sammen med lederne og hjælpe til, sådan at det ikke kommer til at gøre ondt på børnene, dvs. hvis de glemmer noget ift. et mærke. Får børnene en ide om et mærke, så skal de til deres ledere, og deres forældre skal godkende det, måske skal de selv stå for det sammen med deres forældre, fx vandhund – der skal bades 12 gange på et år, men lederne skal godkende det, sådan at de kan give mærket i sidste ende.

4. Man kan fx gå ind på mærkelex.
b. Æbleskiver lige om lidt ☺

12/12-2019

Inge Cecilie Bagger